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Zápis ze 142. jednání Antibyrokratické komise MZe 
konaného dne 29. 3. 2023 

 
Přítomni: Ing. František Winter, Bc. Daniela Augustinová, Ing. David Brož, Ing. Josef Stehlík, Vít Hejna, 

Kateřina Urbánková, Ing. Josef Čech, Ing. Jan Doležal, Mgr. Ondřej Večeř, Jaroslav Havel 

Omluveni: Ing. Andrea Skřivánková, PhDr. Marcela Pánková, PhD., Ing. Bohumil Belada, Ing. Miroslav 

Koberna, CSc., Josef Hlahůlek 

Nepřítomni: RNDr. Jiří Mach 

Hosté:  

Mgr. Klára Gorgoňová - vedoucí Kanceláře generálního ředitele SZIF 

Mgr. Daniel Albrecht - oddělení vnější legislativy MZe 

Ing. Karolína Menclová - ředitelka ČMSZP 

1.     Úvod 

 

Úvodem předseda komise Ing. Winter informoval o programu 142. jednání ABK MZe: 

▪ schválení programu 

▪ kontrola a připomínky k zápisu ze 141. jednání ABK MZe 

▪ kontrola plnění úkolů z minulého jednání 

▪ nové podněty 

▪ různé, diskuse 

▪ závěr - stanovení termínu příštího jednání ABK MZe 

Výše uvedený program byl schválen všemi přítomnými členy komise.                                                          

 

2.     Kontrola zápisu ze 141. jednání ABK MZe                                                                                                

Zápis ze 141. jednání ABK MZe byl schválen členy komise. Ing. Winter provedl kontrolu plnění úkolů 

vyplývajících z minulého jednání ABK dle zápisu: 

•  jednání MŽP + ABK MZe: Ing. Stehlík, Mgr. Ing. Šebek, Ing. Čech - podnět č. 392 Stavební zákon-

rekultivace ornice; č. 302 umisťování zemědělských staveb v krajině; podnět č. 446 MŽP - dopad zákona 

č. 41/2015 Sb. (pěstování RRD na velikostně omezených plochách v I. a II. třídě bonity zemědělského 

půdního fondu (dále jen ZPF) na základě rozhodnutí OOP); sloučeny podněty - podnět č. 415 Územní 

plánování, změna staveb. zákona; podnět č. 460 Mobilní oblouková hala a č. 484 Plachtové haly: 

Mgr. Albrecht - co se týče stavebního zákona, tak ten prošel třetím čtením a byl přijat pozměňovací 

návrh, následně novelu dostane k projednání Senát. Mělo by se zrychlit vyřízení stavebního povolení, 

a to díky JES (jednotné environmentální stanovisko) - stavební úřad sám obešle dotčené úřady a získá 

jejich vyjádření v tzv. koordinovaném závazném stanovisku. Tento zákon poslanci schválili, účinnost je 

od 1. ledna 2024. K novele zákona o ochraně ZPF - došlo k opakovanému MPŘ a vypořádání 

připomínek, ze strany MZe podporujeme zákaz výstavby fotovoltaiky vyjma agrovoltaiky na půdě  
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I. a II. třídy ochrany. Agrovoltaika - nemělo by docházet k vyjímaní půdy ze ZPF a co se úpravy kultur 

týče, vše bude upraveno ve vyhlášce (u TTP, nikoliv na orné půdě).  

Ing. Čech - ještě bych doplnil k novele zákona o ZPF, že jsme za odbor průřezových činností uplatňovali 

připomínky ve vztahu k odvodům za vynětí ze ZPF. V tuto chvíli je nastaveno, že 55 % odvodů jde  

do státního rozpočtu - uplatnili jsme připomínku, aby 45 % bylo použito na realizace pozemkových 

úprav. MŽP uplatnilo připomínku, aby zbylých 10 % bylo použito na krajinné plánování (úprava krajiny) 

= v tuto chvíli máme nesouhlas ze strany Ministerstva financí. 

úkol: Ing. Winter - podněty zůstávají nadále ve sledování, nové informace referovat na příštím jednání. 

 

•   Ing. Čech, Ing. Stehlík - podnět č. 400 ČSÚ-MZe statistika stavu hosp. zvířat: komise nadále usiluje 

o co největší sjednocení číselníků a sjednocení ukazatelů poskytovaných ČSÚ pro statistické účely  

a poskytovaných MZe pro účel vedení registrů.  

Ing. Stehlík - došlo k ulehčení vyplňování údajů při žádosti o dotace, v některých tabulkách výpočtu 

zatížení jsou již uvedeny DJ i VDJ.   

Ing. Čech - jsem v kontaktu s Ing. Vodičkovou z ČSÚ. Letos po vzoru loňského pilotního projektu již 

probíhá ostré vyplňování formulářů v oblasti rostlinné výroby (od 30. března). Co se týče formulářů 

pro statistiku hospodářských zvířat, tak zde se v roce 2023 neplánují žádné změny. 

úkol: Ing. Winter - podnět zůstává ve sledování řešení, prosím o doplnění nových informací na příštím 

jednání. 

 

•  p. Urbánková - podnět č. 566 Porážky skotu na farmě: naše legislativa umožňuje porážku pouze  

ve fixační kleci jateční pistolí, není dovolena porážka skotu střelnou zbraní na pastvinách za určitých 

vymezených pravidel.  

p. Urbánková - ve vývoji podnětu v současné době nedošlo k žádným změnám. Z důvodu pracovní 

indispozice ústředního ředitele SVS uskutečníme společné jednání až posléze (ve spolupráci Ing. 

Winter). 

úkol: p. Urbánková - nadále pracovat na řešení podnětu, případné nové informace podat na příštím 

jednání komise.  

 

•  p. Urbánková, Ing. Stehlík - podnět č. 646 Novela veterinárního zákona - připomínky: podnět zůstává 

nadále ve sledování, novela uvádí 3 kusy ročně bez ohledu na věk zvířete (limit do 72 měsíců), takže 

ne přepočtem na VDJ. 

Ing. Stehlík - není možné akceptovat argument SVS, že nemají možnost přepočítávání na VDJ. 

úkol: p. Urbánková, Ing. Stehlík - podnět zůstává nadále ve sledování. Z důvodu pracovní indispozice 

ústředního ředitele SVS bude uskutečněno společné jednání až posléze. Případné nové informace 

podat na příštím jednání komise. 

 

• Ing. Winter - podnět č. 654 Registrace honebních společenství: v databázi ÚHÚL chybí kontakty  

na zástupce HS v rejstříku (e-mail, tlf. číslo), je zde uvedeno pouze jméno a adresa. Řešení úkolu trvá  

i nadále. 

Ing. Winter - účastnil jsem se projednávání novely mysliveckého zákona. Pokud dojde ke změně 

výměry HS u současné smlouvy podepsané k 1. dubnu, bude dodatek, že musí být podepsaná nová 
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smlouva. Připravovaný zákon s registrem HS, který by byl doplněn o výše zmíněné chybějící údaje, 

v současné podobě nepočítá (zejména kvůli GDPR). Návrh novely by měla dostat komise k dispozici. 

Ing. Stehlík - je tristní, že po deseti a více letech nedochází v této oblasti k žádným změnám. A dále 

bych upozornil, že v novele chybí zásadní věc, a to řádné postihy - tzn. pokud nájemce honitby nebude 

řešit způsobené škody, je potřeba, aby toto bylo ošetřeno tak, že může v tom „podepsaném“ 10letém 

období o danou honitbu přijít. Jinak se zde nezmění vůbec nic.  

úkol: Ing. Winter - podnět zůstává nadále v řešení, odeslat pozvání zástupcům Sekce lesního 

hospodářství (VŘ Mgr. Mlynář, Ing. Žižka). Téma diskuse: novela mysliveckého zákona a chybějící údaje 

v registru HS (zabezpečí Bc. Augustinová). 

 

•   p. Hejna, Ing. Doležal - podnět č. 676 Formulář "Veterinární osvědčení a zdravotní potvrzení  

k přemístění zvířete": autor poukazuje na nadbytečnou administrativní zátěž, když musí formulář 

společně s kartami zvířat a kolkem dovézt na KVS, kde vše opět potvrdí. Jednáni se zástupci SVS  

a stanoviska k podnětu jsou k dispozici v zápisu ze 124. jednání komise, problémem zůstává 

nevyřešena elektronická platba poplatků. 

Ing. Winter - téma bylo projednáno na 15. jednání Zemědělského výboru (22. 11. 2022). 

úkol: Ing. Winter - z důvodu pracovní indispozice ústředního ředitele SVS bude uskutečněno společné 

jednání až posléze (ve spolupráci p. Urbánková). Případné nové informace podat na příštím jednání 

komise. 

 

•  p. Urbánková, Ing. Winter, Ing. Stehlík - podnět č. 712 Souhrn podnětů ke snížení byrokracie:  

p. Urbánková ve spolupráci se členy a poradci v EZ předložila komisi několik podnětů ke snížení 

byrokracie v oblasti LPIS, Portálu farmáře, IZR atd.  

úkol: p. Urbánková, Ing. Stehlík - řešení podnětů je dlouhodobé, případné podat informace na příštím 

jednání komise. 

 

•  p. Havel - podnět č. 713 Pravidla PRV - VŘ (cenový marketing - obce a zastupitelé/střet zájmů); 

podnět č. 729 Zjednodušení pravidel administrace projektů v rámci PRV:  

Ing. Winter - 28. 2. 2023 proběhlo další návazné jednání k uvedené problematice za účasti zástupců 

MZe (VŘ Ing. Sekáč, Ing. Tabery), SZIF (Ing. Adamcová, Mgr. Gorgoňová) a ABK MZe (Ing. Winter,  

Bc. Augustinová, Ing. Brož). Na základě závěrů z jednání obdrželi členové komise k vyjádření souhrnný 

dokument, jehož závěrem bylo shrnutí pro pana ministra ohledně rozhodnutí o podobě cenových 

marketingů (výběrových řízení) v rámci projektů PRV. K dokumentu jsme odeslali připomínky  

s vysvětlením jednotlivých bodů a rovněž jsme připojili vyjádření ze strany Ing. Adamcové, kterou jsme 

požádali o spolupráci.  

Zároveň bychom chtěli informovat o skutečnosti, že dne 14. 6. 2022 (MZE-36479/2022-11182) byl  

MZe odeslán všem resortním organizacím dopis ve věci koordinace a zadávání veřejných zakázek  

v resortu MZe, kde se mimo jiné uvádí: 

„všem resortním organizacím, které jsou zadavateli dle § 4 odst. 1 (dále jen „zadavatel“) zákona  

č. 134/2016 Sb., o zadávání veřejných zakázek (dále jen „ZZVZ“), ve znění pozdějších předpisů, ukládám 

povinnost implementovat do svých vnitřních předpisů následující pravidla pro zadávání veřejných 

zakázek. Zadavatel se při zadávání VZMR řídí zpravidla těmito resortními standardy: 
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- do 500 000,- Kč bez DPH na dodávky, služby a stavební práce lze bez dalšího realizovat veřejnou 

zakázku formou přímého zadání;“ 

Tzn. že limit 500 tis. Kč zcela koresponduje s návrhem ABK MZe i SZIF.  

úkol: Ing. Winter - další vývoj podnětu budeme referovat na příštím jednání komise. 

 

• Ing. Stehlík - podnět č. 736 PGRLF-příjem žádostí: problémy kolem příjmu žádostí (soutěž 

„zaklikáváním“) do programu Provoz 2022 - snížení jistiny úvěru, viz zápis ze 139. jednání se zástupci 

PGRLF. 

Ing. Winter - na lednovém jednání nám bylo ze strany VŘ Ing. Jílka referováno, že doc. Dr. Ing. Kučera 

by měl nejpozději do měsíce předložit materiál, ve kterém bude reagovat na zkušenost, která tady 

vznikla v srpnu - září 2022, kdy šlo o rychlostní klikání a rovněž, aby se v maximální míře využily 

programy, které by byly zaměřeny do rizikových a specifických sektorů. Komise oslovila VŘ Ing. Jílka 

s dotazem, zdali je výše uvedený materiál již k dispozici i pro potřeby komise. Zatím bez zpětné odezvy. 

Dále jsem komunikoval s Mgr. Marečkem (PGRLF)- ze strany PGRLF se zásadní změny ohledně příjmu 

žádostí a formy vyhlášení neplánují, ale nově bude lépe definovaný „profil možného žadatele“. 

úkol: Ing. Winter - opakovaně požádat o zaslání materiálu viz výše, nové informace referovat na příštím 

jednání. 

 

•   Ing. Winter - podnět č. 742 zadávání dat z REP a TRACES v EZ: od 1. 1. 2023 mají všechny kontrolní 

organizace v EU vystavovat certifikáty v systému TRACES, no do poloviny roku 2023 budou muset 

všechny 4 kontrolní organizace v ČR provádět dvojí evidenci - nadále zavádět certifikáty do národního 

registru (REP) a zároveň plnit evropskou legislativu (ručně zadávat podklady do TRACES). Autor uvádí, 

že nyní nelze, aby data z REP přebíral systém TRACES (programátoři jsou plně vytíženi novou dotační 

politikou pro rok 2023). 

Ing. Winter - poslední informace, kterou jsme zde referovali byla, že MZe i dodavatel intenzivně pracují  

na dokončení sw řešení, které by kontrolním organizacím usnadnilo jejich činnost, a to v rámci aktuální 

situací daných možností. Záležitost byla opakovaně projednána s Ing. Makovským. Nová informace - 

provádět dvojí evidenci není potřeba. 

úkol: Ing. Winter - za ABK MZe je daný podnět možno zavřít jako vyřešený a z jednání komise bude 

vyřazen. 

 

•   Ing. Winter - podnět č. 745 Pohotovostní plán vs. Havarijní plán: komise obdržela podnět na téma 

formuláře Pohotovostní plán vs. Havarijní plán. Autor se dotazuje, zda by se státní instituce nedohodly 

a neudělaly jeden interaktivní formulář (podrobně viz předchozí zápis z jednání ABK MZe). Podnět byl 

odeslán zástupci ÚKZÚZ k vyjádření.  

úkol: Ing. Winter - po obdržení vyjádření podat informace na příštím jednání komise. 

 

•   Ing. Winter - podnět č. 746 Soukromí veterináři vs. náběry krve: komise obdržela podnět, ve kterém 

se uvádí, že byl vytvořen elektronický systém/online formulář pro SVS. Tato webová aplikace je 

nadstavbou Odborného informačního systému SVS a slouží k elektronické evidenci vzorků odebraných 

soukromými veterinárními lékaři schválenými KVS pro provádění vyšetření atd. Čekali snížení 

byrokracie, ale vše běží postaru, akorát kromě původně jednoho papíru vyplňují s chovatelem tři další. 
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Ing. Winter - začátkem února bylo domluveno jednání se zástupci SVS, avšak z důvodu pracovní 

indispozice ústředního ředitele SVS bude uskutečněno společné jednání až posléze (ve spolupráci  

p. Urbánková). Případné nové informace podat na příštím jednání komise. 

úkol: Ing. Winter - podnět nyní zůstává ve sledování, po uskutečnění jednání podat informace  

na příštím jednání komise. 

 

•   Ing. Winter - podnět č. 751 Kontrola SZIF - označení hranice DPB: komise obdržela podnět, ve kterém 

tazatel uvádí, že terénní inspektoři SZIF vyhodnotili v průběhu fyzické kontroly na místě jednotlivé 

půdní bloky žadatele jako DPB s neidentifikovatelnými hranicemi - kvůli vysoké trávě a absenci 

doprovodných kolíků (zničeny třetími osobami) nebyly mezníky (které jsou v úrovni země) viditelné na 

první pohled, ale byly dočasně překryty vzrostlou neposečenou trávou (musela být neposečena kvůli 

modráskovi na jaře), ale bylo možné je v trávě dohledat. V jiné části pozemku kůly i mezníky byly vidět 

na první pohled, ale terénní inspektoři nezkontrolovali celý obvod DPB. Dále v Rozhodnutí o námitkách 

nebyly řádně vypořádány námitky žadatele. 

Bc. Augustinová - podnět jsme předali Mgr. Gorgoňové se žádostí o vyjádření ze strany SZIF. Z vyjádření 

vyplývá: „…v tuto chvíli jde o využití opravného prostředku žadatelem. Časová osa případu: data mají 

členové komise k dispozici. Než MZe rozhodlo o odvolání přišlo doplnění odvolání a stížnost a to 3. 2. 

2022; MZe nyní čeká na předání doplnění od SZIFu, aby rozhodovalo najednou. V současnosti tedy 

žadatel využívá řádného opravného prostředku. Tyto případy jsme na ABK neřešily zatím nikdy; na toto 

jsou odvolací komise MZe.“ Tazatel v tuto chvíli ještě nemá k dispozici rozhodnutí o odvolání. 

úkol: Ing. Winter - byrokratická zátěž z našeho hlediska zde není jasná, po domluvě se členy komise 

bude podnět dále z jednání komise vyřazen (tazatel využívá standartních opravných prostředků). 

 

3.     Rozdělení nových podnětů 

 

•   Bc. Augustinová - komise obdržela 2 podněty, na které odpovídala přímo a další dva nespadaly  

do kompetencí komise (byly zaslány anonymně a členové komise je měli k dispozici). 

 

•   p. Hejna - podnět č. 754 Podnět k § 43 odst. 2 vodního zákona - vodní toky: komise obdržela podnět, 

ve kterém tazatel předkládá rozhodnutí o pochybnostech dle § 43 odst. 2 vodního zákona. Uvádí, že 

zmíněné linie (viz znění v tabulce podnětů) jsou nyní vedeny v ISVS VODA jako vodní toky, ale 

dlouhodobě nesplňují charakteristiku vodního toku (více než 10 let zde voda nebyla). Tazatel řešil 

problém se SZIF, který ho odkázal na krajský úřad životního prostředí. 

p. Urbánková - toto není ojedinělý případ, i v rámci našeho svazu jsme se s podobným problémem 

setkali. 

Mgr. Albrecht - tazatel postupuje správně, nejdřív je nutno podat žádost o rozhodnutí  

o pochybnostech na vodoprávní úřad a ten určí, jestli se o vodní tok jedná, či nikoliv. 

Ing. Stehlík - z mého pohledu podnět spadá do kompetencí VŘ Ing. Kendíka a MŽP, potažmo 

Výzkumného ústavu vodohospodářského T. G. Masaryka, zde by měla probíhat roční aktualizace OPVZ 

(před několika lety se pravidelné aktualizace OPVZ řešily na ABK).  

Ing. Menclová - tohle by měl řešit ČÚZK prostřednictvím ZABAGED (základní báze geografických dat 

České republiky). Zemědělci, kteří mají problémy tohoto charakteru, by se měli do systému nahlásit -

nicméně aktualizace dat probíhá vždy v říjnu, ale změny se v systému projeví až v lednu následujícího 
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roku. Tento postup by mohl být pro tazatele určité řešení. Bohužel nevím, zdali se tyto data posléze 

přepíšou i do LPIS a má je SZIF k dispozici. 

Ing. Winter - projednával jsem daný podnět s NM Ing. Lančem, který podnět předal k řešení VŘ Ing. 

Kendíkovi.  

úkol: Ing. Winter - po obdržení vyjádření podat informace na příštím jednání komise. 

 

•  Ing. Winter - podnět č. 755 Sloučené hospodářství: předkládám za ČMSZP podnět ohledně 

sloučeného neboli sdruženého hospodářství. Autor podnětu uvádí, že dosud to fungovalo tak, že  

na jedné pastvině bylo možné pást zvířata z vícero hospodářství (tzv. sdružené hospodářství). Od 1. 1. 

2023 to možné není. Rovněž uvádí, že uvedenou změnu avizovanou předem nikde nedohledal. Z MZe 

obdržel vyjádření: „Na sloučená hospodářství se z pohledu SVS pohlíží jako na jednu epizootologickou 

jednotku. Chovatelé však musí udržovat samostatná stáda, aby byla dotačně způsobilá. Jedinou úlevou 

je, že plemeník může působit na obou hospodářstvích, aniž by bylo nutné hlásit to přes čísla 

hospodářství. V případě pastvy zvířata musí být chována na pozemcích příslušného žadatele o dotace, 

nikoliv na pozemcích jiného subjektu. Obdobně je to i ve společném zimovišti, kdy musí být stáda od 

sebe oddělena.“ 

Ing. Winter - pokud to mohlo fungovat dosud, kde je momentálně problém měsíc před příjmem 

žádostí? Zemědělci na to nebyli upozorněni, bude to mít velký dopad, který může být v mnoha 

případech i ekonomicky náročný. Pokud by se dané rozhodlo kvůli evidenci zatížení dusíku na hektar, 

tak z mého pohledu je to zbytečné, toto si každý zemědělec ohlídá. Dalším důvodem by mohla být 

nákazová situace - nicméně to rovněž z praktického hlediska nedává smysl. 

úkol: Ing. Winter - uvedený podnět jsem odeslal zástupci SZIF k vyjádření. Po obdržení vyjádření budu 

informace referovat na příštím jednání. Rovněž na příští jednání pozveme Ing. Kunu a požádáme ho  

o vysvětlení (zabezpečí Bc. Augustinová). 

 

4.     Různé, diskuse   

                                                                                                                                                                                

•   Ing. Winter: 

▪ 28. 2. 2023 se uskutečnila další pracovní schůzka k podnětu č. 713 (cenový marketing) - více 

v zápisu; 

▪ 24. 3. 2023 se uskutečnilo jednání s panem ministrem, na kterém jsem ho informoval o jednání 

k cenovým marketingům (za účasti VŘ Ing. Sekáče) a projednali jsme prokazování ekologické 

produkce prostřednictvím elektronické evidence a povinnost elektronické evidence hnojení  

od 20 ha.  

▪ byl zpracován materiál „Hodnocení činnosti ABK MZe za rok 2022“. S obsahem materiálu byl 

pan ministr seznámen a po ukončení VPŘ bude materiál předložen poradě vedení; 

▪ jménem ABK MZE jsem požádal pana ministra o jednání na úrovni ministra MŽP ohledně 

opětovné spolupráce a přítomnosti zástupce MŽP na jednáních komise za Ing. Manu, který již 

na MŽP nepůsobí.  

▪ MZe připravuje aktualizaci jednacího řádu porady vedení, ABK MZe bude nově připomínkovým 

místem v případě materiálů legislativní povahy. Požádal jsem Mgr. Baumanna a JUDr. 

Hradilovou o součinnost ohledně představení legislativních a věcných návrhů na ABK MZE 

odpovědným zaměstnancem příslušné sekce/odboru ještě před zahájením VPŘ.  
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ABK by měla být konzultována věcnými útvary nejen před VPŘ, ale dokonce ještě před tím, než 

je návrh právního předpisu věcným útvarem vůbec postoupen na legislativní odbor - tento 

požadavek nám přislíbil pan ministr projednat na poradě vedení (jak je uvedeno v zápise  

ze 139. jednání ABK MZe dne 21. 12. 2022. Podrobně viz zápis z uvedeného jednání 

https://eagri.cz/public/web/mze/ministerstvo-zemedelstvi/o-ministerstvu/antibyrokraticka-

komise/zapis-ze-139-jednani-antibyrokraticke.html 

 

5.     Závěr 

 

Příští jednání ABK MZe se uskuteční 26. 4. 2023 v 10 hod. 

Zpracovala: Bc. Daniela Augustinová                                                                                                                   

Schválil: Ing. František Winter 

https://eagri.cz/public/web/mze/ministerstvo-zemedelstvi/o-ministerstvu/antibyrokraticka-komise/zapis-ze-139-jednani-antibyrokraticke.html
https://eagri.cz/public/web/mze/ministerstvo-zemedelstvi/o-ministerstvu/antibyrokraticka-komise/zapis-ze-139-jednani-antibyrokraticke.html

